
سرخط خبر

 بررسی حذف 3 تا ۱۰ میلیون 
یارانه بگیر

قائم مق��ام وزیر تع��اون، کار و رف��اه اجتماعی با 
بیان اینکه مصوبه مجلس شورای اسلامی برای 
حذف ۲۴ میلیون یارانه بگیر به طور کامل قابلیت 
اجرایی ندارد، گفت: دولت بر سر حذف ۳ تا ۱۰ 
میلیون نفر از یارانه بگیران فعلی در حال بحث و 
چانه زنی است. ابوالحسن فیروزآبادی در گفت وگو 
با تسنیم، در پاسخ به اینکه برنامه وزارت کار برای 
اج��رای مصوبه حذف ۲۴ میلیون نفر از دریافت 
یارانه نقدی چیست، گفت: مصوبه مجلس برای 
حذف یارانه بگیران به طور کامل قابلیت اجرایی 
ن��دارد. وی ب��ا بی��ان اینکه در حال شناس��ایی 
خانوارهای ثروتمند هس��تیم، افزود: وزارت کار 
معتقد است شناسایی ۲۴میلیون نفر برای حذف 
یارانه ها ممکن نیس��ت. تاکنون دولت همان ۳ 
میلیون نف��ر را حذف کرده اس��ت. برای حذف 
مابقی ثروتمندان دست نگه داشته ایم تا شناسایی 
به صورت کامل صورت گیرد. قائم مقام وزیر کار با 
اعلام اینکه دولت بر س��ر حذف ۳ تا ۱۰میلیون 
نفر از یارانه بگیران فعلی در حال بحث و چانه زنی 
است، ادامه داد: دولت قصد دارد حذف یارانه ها را 
ب��ا کمترین خطا انجام دهد و افراد با درآمدهای 

کافی از فهرست یارانه بگیران حذف شوند.

پرونده ۴۹ هزار مسکن مهر 
در دادگاه ها

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی 
از  مس��کن مهر  ط��رح  در 
پیگیری پرونده ۴۹ هزار واحد 
مسکن مهر در دادگاه ها خبر 
داد. احم��د اصغری مهرآبادی 
در گفت وگو با مهر با اشاره به مشکلاتی که در 
بخش های مختلف مسکن مهر وجود دارد، گفت: 
در اغلب جلساتی که در استان ها حضور داریم، 
مشکل بیمه و مالیات مسکن مهر طرح می شود، 
 آن هم به دلیل اینکه ادارات استان ها به مصوبه 
دولت عمل نکرده و سلیقه ای برخورد می کنند.  
وی با بیان اینکه طبق مصوبه دولت به ازای هر 
واحد مسکن مهر باید ۳۰۰ هزار تومان مالیات و 
بابت بیمه ه��ر مترمربع ۵۲۰۰ تومان پرداخت 
ش��ود، اف��زود: متاس��فانه ادارات اس��تانی پول 
بیشتری را از پیمانکاران طلب می کنند که در 
نهایت هم این فشار به متقاضیان وارد می شود 
به طوری که در مواردی حس��اب پیمانکاران را 
مسدود کردند یا از حساب بانکی شرکت عمران 
بابت مالیات پول برداشت می کنند. وی با بیان 
اینکه کارگروهی در س��ازمان تامین اجتماعی 
برای رس��یدگی به این موضوع تش��کیل شده 
است، اظهار داشت: حتی به رئیس  سازمان امور 
مالیاتی هم مراجعه و اعلام کردم که در برخی 
اس��تان ها به جای ۳۰۰ هزار تومان مالیات، ۴ 

میلیون تومان از پیمانکار طلب می کنند.

زنگنه: نمی توان همه 
فارغ التحصیلان را جذب کرد

وزی��ر نف��ت درب��اره بورس��یه و اش��تغال 
فارغ التحصیلان دانش��گاه صنعت نفت گفت که 
وزارتخانه امکان جذب ۲۰ تا ۳۰هزار فارغ التحصیل 
را ندارد.  عبدالله سامری، نماینده مردم خرمشهر 
در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با تسنیم 
در پاسخ به این پرسش که موضوع رسیدگی به 
مطالبه فارغ التحصیلان دانشگاه صنعت نفت در 
چه وضعیتی قرار دارد؟ اظهار داشت: در جلسه ای 
ک��ه اخیراً با آق��ای زنگنه در کمیس��یون انرژی 
داشتیم موضوع بورسیه و اشتغال فارغ التحصیلان 
دانش��گاه صنعت نفت را مطرح کردیم، وزیر در 
این جلسه گفت فارغ التحصیلان نفت ۲۰ تا ۳۰ 
هزار نفر هستند که وزارت نفت امکان جذب این 
می��زان فارغ التحصیل را ندارد و باید این افراد در 
ش��رکت های اقماری تابعه وزارت یا شرکت های 

خصوصی به کارگیری شوند.

بازهم دردسر برای صندوق توسعه ملی
تهرانفر از صندوق توسعه رفت

در حالی سرانجام پس از۵۰ 
روز از برکناری اعضای هیأت 
عامل صندوق توس��عه ملی 
حکم اعضای جدید از سوی 
رئیس جمهوری صادر ش��ده 
که باز هم ج��ای یک نفر خالی مانده اس��ت. 
حمید تهرانفر از هیات عامل صندوق توس��عه 
ملی انصراف داد. به گزارش ایس��نا، پیگیری ها 
حاکی از آن اس��ت که تهرانف��ر از هیات عامل 
صندوق توس��عه ملی انص��راف داده و پس از 
بررسی های انجام شده، رئیس جمهوری با این 
انصراف موافقت کرده است. این در حالی است 
که اخیرا در رس��انه ها بحث های دیگری درباره 
انصراف تهرانفر طرح ش��ده بود به گونه ای که 
عنوان می شد به دلیل وجود مسائلی در مدرک 
تحصیلی وی حضور او در هیات عامل صندوق 

توسعه ملی با مشکل قانونی روبه رو است.  

 س��ازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
اعلام کرد: طرح ترابردپذیری ش��ماره های تلفن 
هم��راه )MNP( پ��س از پای��ان دوره اج��رای 

آزمایشی امروز به بهره برداری می رسد.
 امیدعلی پارسا با حکم نوبخت به عنوان رئیس 

مرکز آمار ایران انتصاب شد.
 ش��رکت حمل ونقل ریلی رجاء اعلام کرد: در 
راس��تای افزایش خدمات به متقاضیان س��فر با 
قطارها بزودی امکان اس��ترداد بلیت در کاربری 
اینترنتی ف��روش بلیت قطارهای رج��اء فعال و 
مبلغ استرداد به صورت اعتبار خرید در کاربری 

اینترنتی شارژ خواهد شد.
 مدیرعامل س��ازمان بنادر و دریانوردی گفت: 
هیچ کدام از دستگیرشدگان کانتینرهای قاچاق 
۲۱۰ کانتینری کارمند سازمان بنادر و دریانوردی 

نیستند.
 تیر ماه امسال در کل کشور بالغ بر ۵۳ هزار و 
86۵ ق��رارداد خرید و ف��روش و 7۱ هزار و 6۵۵ 
قرارداد اجاره مس��کن و در ۱۲ روز اول مرداد نیز 
تع��داد ۲۲۳۲8 قرارداد خرید و فروش و ۲8۴۵8 

قرارداد اجاره به امضا رسیده است.
 رئیس سازمان توسعه تجارت در دیدار با هیأت 
عراقی که به منظور خرید مصالح س��اختمانی به 
ایران س��فر کرده اند، از عراقی ها خواس��ت برای 
توس��عه روابط اقتصادی بین ۲ کشور تفاهمنامه 

تجارت آزاد را اجرا کنند.
 وزی��ر صنعت گفت: تاکنون بیش از ۴ میلیارد 
دلار تعهد سرمایه گذاری خارجی که به تصویب 
هیات عالی سرمایه گذاری خارجی نیز رسیده، در 

بخش صنعت و معدن به ثبت رسیده است.
 ایس��نا نوش��ت: براس��اس آیین نام��ه ابلاغی 
ب��ه خودروس��ازان داخل��ی، ادام��ه تولید برخی 
س��واری های در حال تولید از جمله پژو ۴۰۵ و 
پراید غیرقانونی بوده و تولید آنها باید متوقف شود.

 خلی��ل بهزاد، مدیرعامل مرک��ز صنایع قند و 
ش��کر عنوان کرد: کارخانه های قند و شکر همه 
محص��ولات خ��ود را در بازار عرض��ه کرده اند و 
مس��ؤولیت گرانی فعلی قیمت ش��کر بر عهده 
عرضه کنندگان اصلی و عمده شکر در بازار است.

آغاز پرداخت غرامت پژو به ایران!
مدیرکل صنایع خ��ودرو و نیرومحرکه وزارت 
صنع��ت از آغاز پرداخ��ت غرامت پژو ب��ه ایران 
بابت ق��رارداد قبلی خود خب��ر داد و گفت: برای 
پرداخت غرامت که حتما نباید فیش نقدی ارائه 
کنند. امیرحسین قناتی در گفت وگو با مهر افزود: 
پرداخت غرامت از سوی شرکت فرانسوی پژو به 
ای��ران در قراردادی که میان ایران  و این ش��رکت 
امضا ش��د، دیده شده اس��ت و البته این موضوع 
ربطی به وزارت صنعت، معدن و تجارت ندارد اما 
باید اطمینان داشت هر آنچه که در قرارداد آمده و 
جزو تعهدات دو طرف است، حتما اجرایی خواهد 
شد. وی ادامه داد: پرداخت غرامت هم ۱۰۰ درصد 
انجام می شود ولی نباید برای این پرداخت، فیش 
نقدی ارائه کنند بلکه هرآنچه در قرارداد دیده شده 
است، پرداخت می شود. وی تصریح کرد: البته این 
غرام��ت در طول م��دت زمان ق��رارداد، پرداخت 
می ش��ود و هر تعهدی که هر طرفی داشته باشد 
از جمله پرداخت غرامت، اجرا و نصب خط تولید، 

فروش و صادرات انجام خواهد شد.

کارت 5۰ میلیونی خرید با سود 
۱8درصدی

معاون نظارتی بانک مرکزی با اشاره به صدور 
کارت های اعتباری تا سقف ۵۰میلیون تومان از 
اول مهر، گفت: نرخ سود این تسهیلات ۱8 درصد 
خواهد بود. به گزارش تسنیم، فرشاد حیدری در 
این باره اظهار داشت: کارت های اعتباری تا سقف 
۵۰ میلیون تومان برای همه مردم صادر می شود 
و ای��ن کارت ها از اول مهر در ش��عب بانک های 
دولتی و خصوصی سراس��ر کشور قابلیت صدور 
و اجرا خواهد داش��ت. وی افزود: این کارت ها با 
هدف افزایش قدرت خرید مردم و تسهیل ارائه 
خدمات بانکی در بخش تس��هیلات خرد صادر 
می شود. وی ادامه داد: این کارت ها تا سقف ۱۰، 
۳۰ و ۵۰ میلیون تومان اعتبار برای خرید هر نوع 
کالا و خدماتی در داخل کش��ور دارد و  مشتری 
پس از دریافت این کارت ها می تواند هر نوع کالا 
یا خدماتی را خری��داری کند و در پایان هر ماه 
به اندازه میزان خرید و براس��اس توافق قبلی با 
بانک در۱۲ تا ۳6 ماه اقس��اط خریداری شده را 
پرداخت خواهد کرد. حی��دری در ادامه با بیان 
اینکه برخ��ی بانک ها درصد بالایی از س��رمایه 
خود را صرف بنگاه داری کرده اند، گفت: براساس 
 ابلاغیه بانک مرکزی هر س��ال بانک ها موظفند

۳۳ درصد از اموال خارج از حد اس��تاندارد خود 
را بفروشند. وی با تاکید بر اینکه براساس قانون، 
بانک ها تنها می توانند حداکثر معادل ۴۰ درصد از 
سرمایه خود را صرف بنگاه داری و سرمایه گذاری 
کنند، افزود: این رقم با توجه به سرمایه ثبت شده 
بانک ها رقم چش��مگیری نیست و در نهایت به 
۲/۵ تا ۳ درصد می رسد. با این وصف، متاسفانه 
ای��ن عدد در برخی بانک ها به بالاتر از حد مجاز 
و حتی تا 6۰ یا 7۰ درصد س��رمایه می رسد که 

قانونی هم نیست. 

یارانه

3اقتصاد

گروه اقتصادی: نمایندگان مجلس امروز در نشست 
غیرعلنی خ��ود موضوع قرارداده��ای جدید نفتی 
را بررس��ی خواهن��د کرد که وزارت نفت ۳ س��ال، 
بزرگ ترین پروژه های نفتی را معطل آن کرده است. 
به گزارش »وطن امروز«، طبق گفته کارشناس��ان 
قراردادهای جدید نفتی به اندازه قراردادهای ننگینی 
مثل کرسنت هزینه جبران ناپذیر به کشور تحمیل 
خواهد کرد و فرش قرمزی برای شرکت هایی مثل 
شل و توتال که در زمان تحریم خسارت های فراوانی 
به کش��ور وارد کردند پهن خواهد کرد. با این وجود 
دول��ت یازدهم باز هم به اجرای این قراردادها اصرار 
عجیب��ی دارد و نمی تواند از آن دل بکند. دولتی ها 
حتی وقتی برای استفاده رسانه ای حاضر به اصلاح 
قراردادهای جدید ش��دند هم نتوانس��تند از برخی 
بندها و تبصره های آن بگذرند و به گفته کارشناسان 
فقط آن را اصلاح نگارشی کردند تا محتوایی! حالا 
امروز بای��د مجلس تصمیم تاریخ��ی بگیرد که با 
قراردادهای جدید نفتی چه برخوردی صورت گیرد. 
یکی از ابهامات جلسه امروز، غیرعلنی برگزار شدن 
بررسی قراردادهاس��ت و برخی هشدار می دهند با 
غیرعلنی برگزار شدن جلسه امروز بسیاری از ابعاد 
قرارداده��ای جدی��د مغفول می مان��د و راه را برای 

سوءاستفاده وزارت نفت هموار می کند.
نشست غیرعلنی، خلاف مصالح ملی ■

هدایت الله خادمی، عضو کمیسیون انرژی با اشاره 
به اینکه جلسه غیرعلنی مجلس به منظور بررسی 
قرارداده��ای جدید صنعت نفت خلاف مصالح ملی 
اس��ت، گفت: بنا به دلایل و مستندات عقلی، عرفی 
و قانون��ی، مصوب��ه دول��ت مبنی بر الگ��وی جدید 
قراردادهای نفتی فاقد شاخص های کلان صیانت از 
منافع ملی است، بنابراین بررسی این قراردادها باید 
با حضور کارشناس��ان و متخصصان صنعت نفت به 
صورت علنی در مجلس شورای اسلامی مورد بررسی 
قرار گیرد تا ملت ش��ریف ایران نس��بت به آنچه در 
رابطه با دارایی ملی آنها و نس��ل های آتی در صحن 
علنی مجلس می گذرد، مطلع باشند. خادمی تصریح 
کرد: این حق مردم است که به عنوان صاحبان اصلی 
نفت، در جریان گفت وگوه��ای مخالفان و موافقان 
قراردادهای جدید صنعت نفت باشند و بدانند الگوی 
قراردادی IPC قرار است آینده صنعت نفت کشور 
را چگون��ه رقم بزند. وی با اش��اره به تدوین طرحی 
با عنوان الگوی ق��راردادی ویژه میادین خاص نفت 
و گاز ای��ران  گفت: این طرح دقیق و کارشناس��ی 
تهیه شده که به مجلس ارائه خواهد شد و با درایت 
وکلای محترم ملت و با تعلیق یا فس��خ مصوبه ۱۳ 
مرداد هی��ات دولت، جایگزین IPC خواهد ش��د. 
خادمی در تش��ریح جزییات این ط��رح گفت: این 
 ط��رح با عنوان »قراردادهای ویژه میادین خاص« یا 
ISFC  بدون اینکه یک نس��خه واحد را برای همه 
میادین کشور اعمال کند، روند نیاز به توسعه صنعت 
نفت را  در ۳ دس��ته، تفکیک ک��رده و در هر مورد 
حس��ب ضرورت های فنی و اقتصادی لازم، نوعی از 
قرارداد خدمت با انگیزش حداکثری در پیمانکار برای 
برعهده گرفتن مسؤولیت را منعقد می کند. نماینده 
مردم خوزس��تان ادامه داد: اما درباره آی پی سی های 
نکبت ب��ار که دارند تلاش می کنن��د چراغ خاموش 
ببرند در صحن غیرعلنی مجلس، من مصاحبه کردم 
و اعلام کردم این رویه را قبول نداریم. ما درباره نخود 
و لوبیا هم که صحبت می کنیم جلسه مان علنی است! 
چه رسد به حالا که درباره مهم ترین حادثه ای که دارد 
اتفاق می افتد و می خواهد مسیر ۳۰ سال اقتصادی 

ایران را تغییر بدهد بحث می کنیم. وی خاطرنشان 
کرد: دلیلی ندارد قراردادی که هنوز اصلاحاتش انجام 
نشده اجرایی شود. ضمن اینکه اصلاحاتش هم انجام 
ش��ود، این قراردادها کلاً اش��کال دارد. از آن طرف 
هم برخی مدافعان IPC اس��تناد می کنند به ماده 
7 قان��ون نفت و می گویند این اختیار به دولت داده  
ش��ده که قراردادها را بدون در نظر گرفتن مجلس 
بنویسد. خادمی بیان کرد: درحالی که IPC ها فقط 
یک قرارداد نیس��ت، بلکه یک شیوه نامه برای تغییر 
استراتژی جمهوری اسلامی در زمینه توسعه، تولید 
و فروش نفت اس��ت. قراردادی که درست برعکس 
سیاست های اقتصاد مقاومتی و فرمایشات رهبری که 
اصرار بر عدم خام فروشی دارند، خام فروشی را توسعه 
و تسهیل می کند. قراردادی که حاکمیت ما را بر نفت 
و گازمان تغییر می دهد. وی با ابراز تعجب از سخنان 

کس��انی که معتقدند این قراردادها نباید در صحن 
علنی مورد بررس��ی قرار بگی��رد،  اضافه کرد:  حتی 
رضاخ��ان هم بعد از آنکه قرارداد س��ابق را پاره کرد 
و در اجاق انداخت، قراردادهای جدید را که با ابتکار 
انگلیسی ها تهیه شده بود، به تصویب مجلس رساند. 
زمان پهلوی دوم هم دوباره کنسرسیوم و قراردادهای 
نفتی را برای تصویب به مجل��س ارائه می کرد. وی 
در پاس��خ به این س��وال که »آیا تصوی��ب و اجرای 
ای��ن قراردادها بیرون و بدون نظارت مجلس قانونی 
اس��ت؟« گفت: دولتی ها ماج��را را عطف می کنند 
ب��ه مجوزی که وزارت نفت گرفت��ه بود. درحالی که 
داس��تان IPC اصلاً قرارداد نیست. این آمده مسیر 
و سرنوشت مملکت را تغییر می دهد. منتهی برای 
اینک��ه آدرس غلط بدهند، آمدند اس��مش را تغییر 
دادند، گذاش��تند پیش نویس یا الگوی قراردادهای 

جدید نفتی! وی همچنین در پاس��خ به این سوال 
که »آیا درخواستی درباره علنی برگزار شدن جلسه 
به رئیس مجلس ارائه خواهد شد؟« بیان داشت: بله! 
درخواس��ت داده ایم. سایت های مختلف هم منتشر 
کردند. فردا )یکشنبه( هم خواهیم گفت ولی معلوم 
نیست چه اصراری به غیرعلنی برگزار شدن جلسه 
هس��ت؟! در حالی ک��ه ما در ح��ال ارائه  یک لایحه 
دوفوریتی بودیم برای آنکه اصلاً مصوبه قبلی مجلس 
ک��ه به وزارت نفت مج��وز داده بود، منحل و ملغی 
شود.  وی در پایان اضافه کرد:  به نظر می رسد همه 
این داستان ها برنامه ریزی شده است. ۳ سال و اندی 
است اقتصاد مملکت و اقتصاد نفت را نگاه داشته اند 
و هیچ اقدامی نمی کنند. فقط می گویند یا  آی پی سی 
یا هیچ! مملکت مشکلات اساسی دارد. کدام کشور 
۴-۳ س��ال برای نفتش هیچ کاری نمی کند؟ مگر 

می شود ۴ سال صبر کنیم و به نظام فشار بیاوریم؟
 مجلس مراقب کرسنتی دیگر باشد! ■

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: در انعقاد 
قرارداد با طرف های خارجی باید دقت و ملاحظات 
لازم را به عمل بیاوریم تا بعدها کرس��نت دیگری 
برای ما به وجود نیاید. حسن بهرام نیا در گفت وگو 
با خبرگزاری دانشجو درباره جلسه غیرعلنی درباره 
واگذاری میدان های نفتی به شرکت های خارجی، 
 IPC گفت: کمیسیون درباره اصل و کلیات موضوع
بحثی ن��دارد اما روی جزئی��ات و بعضی مفاد آن 
حرف ها و انتقاداتی داریم. توصیه هایی درباره مفاد 
این قرارداد به صورت کلی از طرف دفتر مقام معظم 
رهبری در ۱۵ بند ارائه ش��ده که باید اصلاح شود. 
وی با اشاره به میادین مشترک نفتی با کشورهای 
همسایه، افزود: اگر از میادین مشترک نفتی استفاده 
نکنیم، همس��ایه های م��ا از این فرصت اس��تفاده 
می کنند. هر مجموعه ای که تکنولوژی و نیروهای 
تخصصی بهتری داش��ته باشد قطعاً از این میادین 
استفاده بهتری می کند. بنابراین ما نیز باید حساب 
ش��ده و با حفظ حقوق کش��ورمان از این میادین 
استفاده ببریم. عضو کمیسیون انرژی مجلس درباره 
عق��د قراردادهای نفتی افزود: در انعق��اد قرارداد با 
طرف های خارجی باید دق��ت و ملاحظات لازم را 
به عمل بیاوریم تا بعدها کرسنت دیگری برای ما به 
وجود نیاید بنابراین ما باید هوشمندانه و با بررسی 

همه موارد حاکمیتی قرارداد منعقد کنیم.  

هشدار شدید نمایندگان و کارشناسان متخصص در آستانه بررسی قراردادهای جدید نفتی در مجلس

کشور را معطل قراردادهای نکبت کردند!
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مسکن

حاشیه

صندوق

براس��اس اطلاعات موج��ود در 
اداره آم��ار و اطلاع��ات راهبردی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال ۱۳۹۴ 
جمعیت کل استان ۱۲میلیون و 788هزار و 8۱7 
نفر بوده اس��ت که نرخ بیکاری در این استان در 
س��ال گذش��ته ۱۳/8 درصد، نرخ بیکاری مردان 
۴7/6 درص��د و ن��رخ بیکاری زن��ان 87/۲ درصد 
ب��ود. به گزارش مهر، احم��د لطفی نژاد، مدیرکل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران در بیست 

و پنجمین نشس��ت ش��ورای گفت وگوی استان 
تهران با ارائه گزارش��ی از اشتغال و بیکاری گفت: 
براساس برآورد انجام شده درسال ۱۳۹۳، از تعداد 
یک میلیون و ۲۲۵ ه��زار و ۱۹۲ کارگاه  فعال در 
کل کشور که تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی 
قرار دارند، تعداد ۲۲۹ه��زار و ۲7۵ کارگاه یعنی 

معادل۱8/7درصد در اس��تان تهران قرار دارد و از 
۱۳میلیون و ۳۴۴هزار و ۴۹8 نفر بیمه شده اصلی، 
۳ میلیون و ۵8 هزار و ۱8۵ نفر یعنی معادل ۲۳ 
درصد کل این جمعیت، بیمه ش��ده استان تهران 
هس��تند. لطفی نژاد افزود: تع��داد جویندگان کار 
ثبت نام ش��ده در تهران برابر ۹8هزار و ۱6۹ نفر، 

فرصت های شغلی برابر ۹۳هزار و ۵۲7 شغل و به 
کار گمارده شدگان معادل ۳۴هزار و 87۹ نفر بوده 
است. وی تعداد کل بیکاران استان را ۳۵۰هزار و 
۴۵۱ نف��ر، تعداد کل مردان بی��کار را ۲۳۴هزار و 
۵۵7 نف��ر و تعداد کل زنان بی��کار را ۱۱۵هزار و 
8۹۴ نفر برشمرد و گفت: شهرستان فیروزکوه با 
نرخ بیکاری ۵ درصد کمترین و شهرستان ورامین 
با نرخ بیکاری 6۳/۱۰ درصد بیشترین نرخ بیکاری 

استان را داراست.  

نرخ بیکاری استان تهران به 13/8 درصد رسید اشتغال

دولت پول شیر دامداران را نمی دهدگزارش تحقیق از سهام عدالت آماده است
تحقیق و تفحص از سهام عدالت 
در روزه��ای آخ��ر مجلس نهم 
آماده شد اما به دلیل ازدیاد گزارشات، در دستور 
کار مجل��س ق��رار نگرفت، با این ح��ال در حال 
حاضر این گزارش آماده است. به گزارش تسنیم، 

سیدناصر موس��وی لارگانی، 
نای��ب رئی��س کمیس��یون 
اقتصادی مجلس در این باره 
رادی��و گفت وگ��و گفت:  به 
زمان��ی ک��ه در صحن علنی 
بحث آزادسازی سهام عدالت 

در بورس طرح شد و طرحی نیز توسط نمایندگان 
آماده ش��ده بود، صحبت از ۵میلیون تومان بودن 
ارزش سهام عدالت مشمولان در سال ۹۳ بود که 
در حال حاضر ارزش آن کاهش یافته اس��ت. وی 
با بیان اینکه برنامه دولت این بود که سهام عدالت 
به محلی برای درآمد جزئی و دائمی افراد تبدیل 

شود نه اینکه این سهام در بورس فروخته شود و 
در اختیار ع��ده ای ثروتمند قرار بگیرد، ادامه داد: 
برخی نمایندگان مجلس نظر بر آزادسازی سهام 
عدال��ت دارند تا در زمان آزادس��ازی افراد بتوانند 
اق��دام به خرید و فروش آنها کنند که قطعا افراد 
نیازمند فروشنده هستند. در 
همین باره اس��ماعیل مختار 
دولت آب��ادی، مدیرکل دفتر 
سهام عدالت گفت: در حال 
حاضر براس��اس آمار نهایی، 
۴۹ میلی��ون و ۱۳۲ ه��زار و 
۲۵۱ نفر ثبت نام شده نهایی سهام عدالت هستند 
که برگه عضویت و س��هامداری گرفته اند و حتی 
ی��ک نفر هم به این آمار اضافه نخواهد ش��د. وی 
افزود: بر این اس��اس برای بی��ش از ۴۹ میلیون 
س��هامدار عدالت حدود ۴7 هزار و 6۰۰ میلیارد 

تومان ارزش سهامی است که باید واگذار شود.

مدیرعام��ل اتحادی��ه سراس��ری 
اینک��ه  بی��ان  ب��ا  دام��داران 
تاکنون7هزارتن شیرخام به ارزش ۱۰میلیارد تومان 
به صورت توافقی از تولیدکنندگان خریداری ش��ده 
است، گفت: دولت هنوز مطالبات دامداران را پرداخت 

نکرده است. علیرضا عزیزاللهی 
در گفت وگ��و با مه��ر با بیان 
اینکه خرید توافقی ش��یرخام 
از دام��داران همچن��ان ادامه 
دارد، اظهار داش��ت: متاسفانه 
دستگاه های تامین کننده منابع 

مالی، بودجه مصوب این طرح را در اختیار س��ازمان 
مرکزی تعاون روستایی قرار نداده اند و در حال حاضر 
این س��ازمان، ۳ ماه اس��ت ش��یرخام را از دامداران 
خریداری می کند، بدون اینکه پولی به آنان پرداخت 
کرده باش��د. وی با اشاره به اینکه دولت پیش بینی 
کرده بود بودجه این طرح را از محل منابع صندوق 

توس��عه ملی تامی��ن کند، گفت: صندوق توس��عه 
ملی هم این مس��اله را نپذیرفت��ه و پولی در اختیار 
س��ازمان مرکزی تعاون روس��تایی قرار نداده است. 
وی میزان خرید توافقی ش��یر خام را تاکنون حدود 
7 هزار تن با متوس��ط قیمت ه��ر کیلوگرم ۱۳۰۰ 
تومان اع��لام و اضافه کرد: در 
حال حاضر دول��ت حدود ۱۰ 
میلی��ارد تومان ب��ه دامداران 
بده��ی دارد که حتی ریالی از 
آن را نیز پرداخت نکرده است. 
عزیزاللهی وضع بازار ش��یر را 
نامطلوب دانست و اضافه کرد: البته نسبت به روزهای 
قبل از اجرای ط��رح خرید توافقی که نرخ این کالا 
به ۱۱۵۰ تومان رسیده بود، شرایط تا حدودی بهتر 
شده و قیمت شیرخام به ۱۲۵۰ تومان رسیده اما این 
عدد با نرخ مصوب ۱۴۴۰ تومانی هنوز تفاوت زیادی 

دارد و دامداران به شرایط مطلوب نرسیده اند. 

یارانهسهام

نما

 تمام حرف منتقدان این است که اجیر خارجی ها نشویم
کارشناس مسائل نفتی گفت: انتظار داریم نشست مربوط به قراردادهای نفتی در مجلس را رسمی و علنی 
برگزار کنند تا مردم و کارشناسان اتفاقات را ببینند، زیرا نفت، موضوعی ملی و مربوط به همه مردم است. 
محمدرضا اکبری، مدیر اندیشگاه تحلیلگران انرژی و دکترای مخازن نفت و گاز در یک نشست خبری 
در خبرگزاری ایلنا، درباره مدل جدید قراردادهای نفتی اظهار داشت: 8 مهر پارسال مصوبه اول  الگوی 
جدید قراردادهای نفتی تصویب شد که ایرادات زیادی داشت و نهادهای نظارتی نظیر سازمان بازرسی، 
دیوان محاسبات، سازمان پدافند غیرعامل و نهادهای امنیتی درباره آن نقد و اعلام نظر کردند و در نهایت 
هیات تطبیق قوانین مجلس به دلیل مغایرت های قانونی جلوی آن را گرفت و قرار ش�د اصلاح ش�ود و 
معاونت حقوقی دولت هم از منتقدان تشکر کرد. وی ادامه داد: اردیبهشت ماه چند جلسه کارشناسی بین 
منتقدان و مدیران ارشد نفت برگزار شد که ماحصل آن 13 محور بود که از سوی رئیس جلسه به وزارت 
نفت ابلاغ ش�د. این کارشناس مخازن نفتی افزود: توزیع عادلانه ریسک، تضامین انتقال فناوری، ایجاد 
سبد میادین و سپردن میادینی که ما امکان توسعه آن را نداریم به خارجی ها از جمله موارد مطرح شده در 
این محورها بود. وی اضافه کرد: پس از آن رئیس جمهور به مقام معظم رهبری نامه نوشت و رهبری پاسخ 
دادند به این مضمون که اصلاحات مورد نظر انجام نشده است. اکبری اضافه کرد: 13 مرداد ماه مصوبه دوم 
آمد و براساس آنچه آقای جهانگیری اعلام کردند 150 ایراد و اصلاح برطرف شد اما واقعیت این است که 
ایرادات اولیه و شکلی برطرف شده و ایرادات اصلی باقی مانده است. این کارشناس مخازن نفتی تصریح 
کرد: ایرادات اصلی که براساس آن مدیریت تولید را برای چند دهه به شرکت خارجی واگذار می کرد باقی 
مانده، تعارض با اصل 44 همچنان پابرجاست و بلاتکلیفی در امور اختلافی با شرکت خارجی به صورت 
مبهم باقی مانده است. وی افزود: در جمع بندی های بعدی هفته گذشته باز هم آقای وزیر گفت ما دوباره 
مصوبه را اصلاح می کنیم یعنی یک سال است که کشور درگیر موضوعی است که می توانست روز اول با بها 
دادن به دغدغه ها و نگرانی های کارشناسان حل شود. اکبری با برشمردن اختلافات اساسی ایران و عراق 
گفت: حرف ما فقط این است که ما نباید اجیر خارجی ها شویم، چرا که در IPC ما به جای اینکه مدیریت 
کنیم. مدیریت می شویم. وی ادامه داد: همه حرف ما این است که خارجی ها اگر می آیند ما آنها را مدیریت 

کنیم. چرا ما باید بابت توانمندی و ظرفیت خود میدان به خارجی ها پول بدهیم؟!

صنعت

وام


